

INTELLECTUAL PROPERTY

Certificate of IP Laws and Practice (CIPL) 知識產權法證書課程

Course Features

- A comprehensive course covering both theoretical and practical aspects of Intellectual Property (IP)
- With case sharing and workshops to explore topical IP issues in multiple jurisdictions
- Suitable for personnel involved in IP management; corporate managers and any parties interested in patent/trademark/ other IPs; personnel who wish to join the patent/trademark/IP agency industry
- To be delivered by experienced practicing solicitors and/or qualified patent attorneys

Programme
code

10013419

Date and
time

Module 1 – Hong Kong and PRC Trademark
19, 21, 26, 28 Sep 2022 (Mon & Wed)
(19:00 - 21:15)

Module 2 – Hong Kong Design and Copyright
3, 5, 10, 12 Oct 2022 (Mon & Wed)
(19:00 - 21:15)

Module 3 – Hong Kong Patent
22, 29 Oct 2022 (Sat)
(10:00 - 12:15; 14:00 - 16:15)

Module 4 – International Patent
12, 19, 26 Nov 2022 (Sat)
(10:00 - 12:15; 14:00 - 16:15)

Venue

Online (Zoom Meeting)



Medium

Cantonese, with training materials in English

Course fee

Full Course: HK\$8,100 (original: HK\$8,910)
Module 1: HK\$1,980; Module 2: HK\$1,980
Module 3: HK\$1,980; Module 4: HK\$2,970

Learning Outcomes

- To gain a deeper knowledge about IP laws in different jurisdictions, including trademark laws in Hong Kong and PRC; patent laws in Hong Kong, PRC, US and Europe; design and copyright laws in Hong Kong
- To learn practical skills for handling IP applications and other IP related procedures
- To develop an understanding and strategy of protection of IP rights in business operations

Supporting Organisations (in arbitrary order)

Course Outline

Module 1 – HK and PRC Trademark

Date	Time	Content	Lecturer(s)
19 Sep 2022 (Mon)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ HK trademark law, trademark registration and procedures ➤ Addressing HK trademark infringement and enforcement 	Mr Henry Luk
21 Sep 2022 (Wed)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ Trademark case workshop ➤ Domain name disputes resolution 	
26 Sep 2022 (Mon)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ PRC trademark registration system ➤ Addressing PRC trademark infringement and enforcement 	Dr Lewis Luk
28 Sep 2022 (Wed)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ Trademark case workshop 	

Module 2 – HK Design and Copyright

Date	Time	Content	Lecturer(s)
3 Oct 2022 (Mon)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ HK registered design law ➤ HK copyright law 	Mr Eric Fung
5 Oct 2022 (Wed)	19:00-21:15		
10 Oct 2022 (Mon)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> ➤ Addressing HK registered design and copyright infringement and enforcement ➤ Design and copyright case workshop 	Mr David Tsai
12 Oct 2022 (Wed)	19:00-21:15		

Module 3 – HK Patent

Date	Time	Content	Lecturer(s)
22 Oct 2022 (Sat)	AM session	10:00 – 12:15	Dr Kam Wah Law
	PM session	14:00 – 16:15	
29 Oct 2022 (Sat)	AM session	10:00 – 12:15	
	PM session	14:00 – 16:15	

Module 4 – International Patent

Date	Time	Content	Lecturer(s)	
12 Nov 2022 (Sat)	AM session	10:00 – 12:15	➤ PRC patent system	Mr Nathan Wong
	PM session	14:00 – 16:15	➤ PRC patentability examination	Mr Sum Lam/ Mr Henry Luk
19 Nov 2022 (Sat)	AM session	10:00 – 12:15	➤ PRC re-examination and invalidity proceedings ➤ Application via Patent Cooperation Treaty (PCT)	Dr Man Chun Law
	PM session	14:00 – 16:15	➤ US patent system	Dr Kam Wah Law
26 Nov 2022 (Sat)	AM session	10:00 – 12:15	➤ UK and European patent system and workshop	Mr Hans Lee
	PM session	14:00 – 16:15		

About the Lecturers

Dr Lewis LUK, MH, JP (LL.B., Dip.CL, DBA (Management Science), FKC, IP Arbitrator, Industrial Engineer)

Dr Lewis Luk is a senior associate of P C Woo & Co, Solicitors & Notaries, a Panelist on Domain Names and an Arbitrator for Intellectual Property Disputes under the Hong Kong International Arbitration Centre (HKIAC). He is the founding president of the Professional Validation Council of Hong Kong Industries (PVCHK), the Hong Kong Brands Protection Alliance (HKBPA) and the Hong Kong Institute of Patent Attorneys (HKIPA). He is also an Adjunct Professor in Faculty of Engineering of The Hong Kong Polytechnic University.

Mr Henry LUK (LL.B, MSc, PGDipCompl)

Mr Henry Luk possesses around a decade of experience in handling a full range of IP matters including the prosecution of patent and trademark applications worldwide. He is currently employed by Squire Patton Boggs, a full-service global law firm with more than 1,500 lawyers in 45 offices across 20 countries. He holds a Bachelor of Laws from King's College London and a Master of Science from the University of Warwick and is a Council Associate of the Hong Kong Institute of Patent Attorneys (HKIPA). He has rich training experience in patent, trademark and IP management and has been a guest lecturer in relevant training programmes of HKPC, HKIPA and the University of Warwick.

About the lecturers (cont.)

Mr Eric FUNG (HK Solicitor)

Mr Eric Fung is a solicitor of Benny Kong & Tsai Solicitors and possesses around 15 years of commercial litigation with a focus on IP litigation in recent years. Mr Fung is experienced in civil company litigation and enforcement of judgement. With his established commercial litigation background, Mr Fung advises clients on extensive IP matters from practical perspectives. His practice also includes adverse possession, shareholder disputes, commercial disputes, grant of probate and injunction application.

Mr David TSAI (Partner, HK Solicitor)

Mr David Tsai is a partner of Benny Kong & Tsai Solicitors. He has been identified by the Asia Law Leading Lawyers surveys as one of Asia's Leading Lawyers for Intellectual Property. Mr Tsai has extensive experience in the areas of contentious and non-contentious IP matters, IP transactions and information technologies. His practice includes trademark and patent applications, IP litigation and strategy, and IP enforcement. He is a member of International Trademark Association (INTA), Asian Patent Attorneys Association (APAA), Hong Kong Institute of Patent Attorneys (HKIPA), International Association for the Protection of Intellectual Property (AIPPI), and Licensing Executives Society (LES).

Dr Kam Wah LAW (PhD, HK Solicitor, US Patent Attorney)

Dr Kam Wah Law is a US patent attorney as well as a Hong Kong solicitor. He is the vice-president of Hong Kong Institute of Patent Practitioners (HIPP). He was a partner in Squire Patton Boggs, an international law firm with 45 offices in 20 countries. In 2018, he founded Draxtal IP consulting Limited, a company providing consultations and advice to clients in worldwide IP management and strategy. He can provide opinions regarding patentability, freedom-to-operate, infringement or non-infringement, invalidity or validity opinions. He also helps clients in applying for and prosecuting trademark and patent applications in the US and Hong Kong. Prior to his career in law, he worked at 3M and Samsung Electronics as a scientist and then a patent manager. As a prolific inventor himself, he has obtained more than 200 patents worldwide for 3M and Samsung Electronics.

Mr Nathan WONG (PRC Patent Attorney)

Mr Nathan Wong is an experienced IP specialist and is now heading the Intellectual Property Centre of the Federation of Hong Kong Industries (FHKI). Starting from 2011, he has built extensive networks and accumulated ample experience in IP services. Mr Wong specialises in exploring the strengths of each IP and their contribution to enterprises. In 2016, he was qualified as a Patent Attorney in Mainland China. His wide-ranging practice covers all aspects of IP work, including assisting clients with managing, protecting and commercialising their IP portfolios and handling patent specification drafting, patent prosecution, examination report review and response, etc.

About the Lecturers (cont)

Mr Sum LAM (Solicitor Advocate, practicing PRC patent attorney, practicing patent litigator and qualified Chinese Attorney-at-Law)

Mr Sum Lam is a senior patent attorney and a solicitor advocate (both civil and criminal proceedings) in England and Wales. He has a wide range of practising experience in IP, IT, Media and Data. Up to this date, he has handled more than 8000 non-contentious and contentious, prosecution and litigation cases. Three of his cases were selected by Chinese courts and tribunals (including Chinese Supreme People's Court) as "Model Cases". Mr Lam is the first Hongkonger who passed the Chinese patent bar exam (2004) in history and is one of the very few Hongkongers nailing the tough Chinese bar examination with outstanding performance. He chairs the Tsinghua University Law School Hong Kong Postgraduates Association and the Hong Kong Chinese Patent Attorneys Association (HKCPAA) and is the Vice-President of the Hong Kong Institute of Patent Attorneys (HKIPA).

Dr Man Chun LAW (MSc, PhD, PRC Patent Attorney)

Dr Joe Law is a patent attorney and is the Patent and Legal Director of GRST Holdings Limited, who specialises in providing IP strategic planning and enforcement for the company. As a patent attorney, and having received his M.Sc. and Ph.D. in chemistry, he supervises the filing and prosecution of IP applications of GRST worldwide. Prior to joining GRST, Dr Law was associated with the international law firm, Squire Patton Boggs, in its Hong Kong office, where he advised multinational clients on IP matters and enforcement of patent rights. He is a vice chairman of Hong Kong Chinese Patent Attorneys Association (HKCPAA) and a secretary general of the Hong Kong Institute of Patent Attorney (HKIPA).

Mr Hans LEE (Chartered Patent Attorney & Solicitor)

Mr Hans Lee is an IP solicitor and a Chartered Patent Attorney of You Yi International Intellectual Property Services Limited. He was a partner heading the IP practices at FitzGerald Lawyers, Nixon Peabody CWL and ONC Lawyers. Mr Lee has been acknowledged as an Asia IP Expert by Asia IP, among the world's leading patent professionals by IAM Patent 1000 and as an IP Star by Managing IP. He's also been a finalist for the International Law Office Client Choice Awards in IP-Patents. He has particular experience in telecommunications, semiconductors, electronic devices, power tools, biotechnology, anti-counterfeiting technology and software.

Enrolment Method

1. Scan the QR code to complete the enrolment and arrange payment online.
OR
1. Mail the crossed cheque with payee name "Hong Kong Productivity Council" (in HK dollar) and the application form to: Hong Kong Productivity Council, 3/F, HKPC Building, 78 Tat Chee Avenue, Kowloon (attention to Mr Philip KUNG). Please indicate the course name and course code on the back of the cheque and envelope.



INTELLECTUAL
PROPERTYCertificate of IP Laws and Practice (CIPL)
知識產權法證書課程

課程特色

- 全面的知識產權課程，理論和實務並重
- 課堂包括案例分享和工作坊，探討目前不同國家/地區的知識產權話題
- 適合從事知識產權管理人士；企業管理人員或對專利/商標/其他知識產權有興趣人士；有意加入專利/商標 / 知識產權代理行業人士
- 講者均為資深執業律師或合資格的專利代理人

課程編號

10013419

日期及時間

單元一 香港和中國內地商標
9月 19, 21, 26, 28日(星期一、三)
(19:00 - 21:15)

單元二 香港外觀設計及版權
10月 3, 5, 10, 12日(星期一、三)
(19:00 - 21:15)

單元三 香港專利
10月 22, 29日(星期六)
(10:00 - 12:15; 14:00 - 16:15)

單元四 國際專利
11月 12, 19, 26日(星期六)
(10:00 - 12:15; 14:00 - 16:15)

地點

網上直播 (Zoom)



語言

廣東話授課，英語教材

課程費用

全個課程: 港幣8,100元 (原價:港幣8,910元)
 單元一:港幣1,980元; 單元二:港幣1,980元
 單元三:港幣1,980元; 單元四:港幣2,970元

學習成果

- 加深對以下不同國家/地區知識產權法的認識：香港和中國內地商標法；香港、中國內地、美國和歐洲專利法；香港外觀設計及版權法；
- 學習處理知識產權申請及其他程序的實務技巧；
- 培養知識產權保護的商業觸覺及策略。

支持機構(排名不分先後)

課程大綱

單元一 (香港及中國內地商標)

日期	時間	內容	講師
9月19日(一)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 香港商標法、商標註冊及相關程序 應對香港商標侵權與維護商標權方案 	陸顯揚先生
9月21日(三)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 商標案例工作坊 域名爭議的解決 	
9月26日(一)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 中國內地商標註冊制度 應對中國內地商標侵權與維護商標權方案 	陸地博士
9月28日(三)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 商標案例工作坊 	

單元二 (香港外觀設計及版權)

日期	時間	內容	講師
10月3日(一)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 香港註冊外觀設計法 香港版權法 	馮念楷先生
10月5日(三)	19:00-21:15		
10月10日(一)	19:00-21:15	<ul style="list-style-type: none"> 應對版權及註冊外觀設計侵權與維護相關知識產權方案 相關案例工作坊 	蔡永杰先生
10月12日(三)	19:00-21:15		

單元三 (香港專利)

日期	時間	內容	講師
10月22日(六)	上午	10:00 – 12:15	羅金華博士
	下午	14:00 – 16:15	
10月29日(六)	上午	10:00 – 12:15	
	下午	14:00 – 16:15	

單元四 (國際專利)

日期	時間	內容	講師	
11月12日 (六)	上午	10:00 – 12:15	➢ 中國內地專利制度	黃家賢先生
	下午	14:00 – 16:15	➢ 中國內地專利性審查	林森先生/ 陸顯揚先生
11月19日 (六)	上午	10:00 – 12:15	➢ 中國內地複審及無效程序 ➢ PCT國際專利申請	羅文駿博士
	下午	14:00 – 16:15	➢ 美國專利制度	羅金華博士
11月26日 (六)	上午	10:00 – 12:15	➢ 英國及歐洲專利制度及工作坊	李思漢先生
	下午	14:00 – 16:15		

講師簡介

陸地博士, MH, JP (LL.B., Dip.CL, DBA (Management Science), FKC, IP Arbitrator, Industrial Engineer)
陸博士現是胡百全律師事務所的資深律師，香港國際仲裁中心 (HKIAC) 域名爭議專家組成員和知識產權爭議仲裁員。此外，他是香港工業專業評審局 (PVCHK)，香港工商品牌保護陣綫 (HKBPA) 以及香港專利師協會 (HKIPA) 的創會會長。陸博士也是香港理工大學工程學院兼任教授。

陸顯揚先生 (LLB, MSc, PGDipCompl)

陸先生擁有約十年處理全面知識產權事務的經驗，包括全球範圍的專利和商標申請程序。他現時在翰宇國際律師事務所工作，該所是全球性律師事務所，提供綜合法律服務，在全球 20 個國家設有 45 所辦公室，擁有超過 1500 名律師。陸先生在倫敦國王學院取得法律學位，並在華威大學取得理學碩士學位，而且為香港專利師協會的副理事。他在專利、商標和知識產權管理方面具有豐富的培訓經驗，在香港生產力促進局、香港專利師協會、華威大學等機構的相關培訓課程擔任客席講師。

講師簡介

馮念楷先生 (香港律師)

馮念楷律師是江炳滔律師事務所的律師，具有約15年商業訴訟經驗，並在近年專注於知識產權訴訟業務。馮律師在民事公司訴訟及判決執行方面經驗豐富，通過其多年商業訴訟背景，從實務角度為客戶提供全面的知識產權方面的建議。他的執業領域還包括逆權侵佔、股東爭議、商業糾紛、承辦申請及臨時禁制令申請。

蔡永杰先生 (律師事務所合夥人)

蔡永杰律師是江炳滔律師事務所的合夥人。他被《亞洲法律》評為「亞洲領先智慧財產權律師」之一。蔡律師在爭議、無爭議的知識產權事務、知識產權交易和資訊科技等方面擁有豐富經驗。他的執業領域包括商標和專利申請、知識產權訴訟及執行。他是國際商標協會 (INTA)、亞洲專利代理人協會 (APAA)、香港專利師協會 (HKIPA)、國際保護智慧財產權協會 (AIPPI) 以及國際許可貿易工作者協會 (LES) 的會員。

羅金華博士 (PhD、香港律師、美國專利律師)

羅金華博士是美國專利律師以及香港律師。他是香港專利代理人公會的主席。他曾是翰宇國際律師事務所的合夥人，該所是全球性律師事務所，提供綜合法律服務，在全球 20 個國家設有 45 個辦公室。在 2018 年，羅博士創立龍晶知識產權顧問有限公司，為客戶就全球範圍的知識產權管理和策略提供諮詢和建議。羅博士提供的意見包括可專利性、自由營運、侵權或非侵權、無效或有效等方面的意見。他還協助客戶在美國和香港申請商標和專利以及處理審查事宜。在開展法律事業前，羅博士曾在 3M 和三星電子擔任研究員以及其後成為專利經理。羅博士本身作為產出多項專利的發明人，為 3M 和三星電子在世界各地獲得超過 200 項專利。

黃家賢先生 (中國專利代理師)

黃家賢先生是資深知識產權專家，現為香港工業總會 (FHKI) 轄下知識產權中心的主管。自 2011 年起，黃先生從事知識產權行業，於行內累積了豐富經驗及建立擴闊的人際網路。他曾於不同知識產權代理機構工作，擅於協助企業了解知識產權的重要性及運用方式。在 2016 年，黃先生獲取中國專利代理師資格。他現時負責各方面的知識產權服務，包括提供知識產權的保護和管理策略，以及處理專利申請事務，如專利說明書撰寫、專利檢索、審查意見分析等。

講師簡介

林森先生（訟辯律師、執業中國專利代理師、中國專利訴訟代理、合資格中國律師）
林森先生是資深專利代理師和訟辯律師（英格蘭及威爾士，包括民事及刑事訴訟）。他在IP、IT、媒體及數據方面具有全面的執業經驗。到目前為止，他處理了超過 8000 件非爭議及爭議、審查及訴訟案件，其中有三個案件被中國法院(包括中國最高人民法院)列為「指導案例」。林先生是史上首位通過中國專利代理師考試（2004）的香港人，以及是為數不多的能夠以優異成績通過難度高度的中國律師資格考試的香港人之一。林先生是清華大學法學院香港研究生協會主席，香港中國專利代理師協會主席，以及香港專利師協會副主席。

羅文駿博士（MSc, PhD, 中國專利代理師）

羅文駿博士是專利代理師以及皓智控股有限公司的專利和法律部總經理，並且專門於提供知識產權的策略佈局和執行。作為專利代理師，並獲得化學碩士及博士學位，羅博士監督皓智管理全球知識產權申請的提交和審查。在加入皓智前，羅博士於翰宇國際律師事務所香港辦公室工作，負責為多國客戶提供知識產權事務和專利權執行方面的建議。羅博士是香港中國專利代理師協會副主席，以及香港專利師協會秘書長。

李思漢先生（特許專利師、律師）

李思漢先生是葆一國際知識產權服務有限公司的特許專利師及律師。李律師曾擔任德龍律師事務所、尼克松·鄭林胡律師行以及柯伍陳律師事務所的合夥人。他從多間國際知識產權媒體屢獲殊榮 — 在 Asia IP 獲選為 Asia IP Expert，被 IAM Patent 1000 列為世界領先專利律師（World's Leading Patent Professionals），在 Managing IP 獲選為 IP Star，並且曾入圍 International Law Office Client Choice Awards 的評選。李律師在多個技術領域擁有豐富經驗，特別在電訊、半導體、電子設備、電動用具、生物科技、防偽技術以及軟件等領域。

報名方法

1. 請掃QR code於網上報名及付款；或
2. 填妥報名表格，並連同港幣劃線支票（收款人：香港生產力促進局），郵寄至：九龍達之路78號生產力大樓三樓，香港生產力促進局龔先生收。請在支票和信封背面寫上課程名稱及課程編號。

